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ၾသဂုတ္ ၂၊ ၂၀၁၈

ကံမၿမိဳ႕နယ္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးေဇာ္၀င္းတင္သြင္းသည့္ တိုင္းအတြင္း 
ေက်းလက္ေဒသမ်ားတြင္ ေက်းလက္က 
ထိန္းသိမ္းရမည့္ ဆည္ငယ္၊ ကန္ငယ္မ်ား 
တည္ေဆာက္ေပးေရးအဆိုကို မေကြးတုိင္း 
လႊတ္ေတာ္က ဇူလုိင္ ၃၁ ရက္တြင္ အတည္ 
ျပဳသည္။

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးသည္ မိုးနည္းရပ္ 
၀န္းေဒသတြင္ပါ၀င္ၿပီး ေတာင္သူအမ်ားစု 
မုိးကိုေမွ်ာ္ကာ စုိက္ပ်ဳိးေနသည့္ အေျခအေန 
မ်ားမွ လြတ္ေျမာက္ေစရန္ ယင္းအဆုိတင္ 
သြင္းေၾကာင္း အဆုိရွင္ ဦးေဇာ္ဝင္းက ေျပာ 
ၾကားသည္။

''ေတာင္သူေတြက မုိးေမွ်ာ္ၿပီး စုိက္ပ်ဳိး 

ေနရတယ္။ မုိးမ်ားရင္၊ မိုးမရြာရင္လည္း 
စိုက္ထားတာေလး ပ်က္မွာစိုးရတယ္။ ဒီ 
ဆည္ငယ္၊ ကန္ငယ္ေတြရွိလာရင္ မိုးတင္မ 
ကဘူး၊ ေဆာင္း၊ ေႏြပါ ေရရွိသေလာက္ စိုက္ 
လုိ႔ရမယ္။ ေရကိုလည္း လုိသလို သုံးႏုိင္ 
မယ္။ ဒါေၾကာင့္ ဒီအဆုိကိုတင္တာ ျဖစ္ 
တယ္""ဟု ၎ကေျပာသည္။

ႏုိင္ငံေတာ္က ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ 
ဆည္ႀကီး၊ တာတမံႀကီးမ်ားသည္ ကုန္က် 
စရိတ္ႏွင့္ထိန္းသိမ္းရသည့္ စရိတ္မ်ားလြန္း 
ၿပီး ယင္းႏွင့္ တစ္ဆက္တည္းရွိေနသည့္ 
လယ္ယာေျမမ်ားသာ ေရေပးေ၀ႏုိင္သျဖင့္ 
စိုက္ကြက္ငယ္မ်ား ျပန္႔က်ဲေနသည့္ ေက်းရြာ 
မ်ားအတြက္ အက်ဳိးခံစားရျခင္းမရွိေၾကာင္း 
၎ကဆုိသည္။

တစ္ဖက္ပိတ္ဆည္ငယ္၊ ကန္ငယ္ႏွင့္ 

တာေပါင္ငယ္ေလးမ်ားသည္ ကုန္က်စရိတ္ 
သက္သာသည့္အျပင္ ေက်းရြာကသာ ထိန္း 
သိမ္းရမည္ျဖစ္ေသာေၾကာင့္ ထိန္းသိမ္း 
စရိတ္နည္းပါးမည့္အျပင္  စိုက္ကြက္ငယ္ 
ေတာင္သူမ်ားအတြက္ အက်ဳိးမ်ားစြာရရွိ 
မည္ျဖစ္ ေၾကာင္း ၎ကဆုိသည္။

ယင္းအဆုိႏွင့္ပတ္သက္၍ မေကြးတုိင္း 
အစိုးရအဖဲြ႕ စုိက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ 
ဆည္ေျမာင္းဆုိင္ရာ၀န္ႀကီးက ေထာက္ခံ 
ေဆြးေႏြးၿပီး ဆည္ငယ္၊ ကန္ငယ္မ်ား ေက်း 
ရြာမ်ားတြင္ အေကာင္အထည္ေပၚလာလွ်င္ 
စိုက္ပ်ဳိးေရးလုပ္ကိုင္သည့္ ေတာင္သူမ်ားစြာ 
အဆင္ေျပေစမည္ျဖစ္ေၾကာင္း အဆုိပါ 
၀န္ႀကီးက ဆုိသည္။

(ကုိးကား - http://www.7daydaily.com) 

ေက်းလက္ကစီမံခန္႕ ခဲြရမည့္  ဆည္ငယ္၊  ကန္ငယ္မ်ား  တည္ေဆာက္ေပးေရးအဆုိ   မေကြးတိုင္းလႊတ္ေတာ္  အတည္ျပဳ

ၾသဂုတ္ ၄၊ ၂၀၁၈

ဘ႑ာေရးႏွစ္ ရန္ပုံေငြသံုးစြဲရာတြင္ ပိုလွ်ံေငြမ်ား အခ်ိန္မီအပ္ႏွံ 
မႈမရိွသည္ကို စိစစ္ေတြ႕ရိွခဲ့ေၾကာင္း ျပည္သူ႔ေငြစာရင္း၊ စီမံကိန္းႏွင့္ 
ဘ႑ာေရး၊ စီးပြားေရးနွင့္ကုန္သြယ္လုပ္ငန္း ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးရာ 
ေကာ္မတီက     ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ ၁၂ ႀကိမ္ေျမာက္ 
ပုံမွန္အစည္းအေဝးသုိ႔ တင္သြင္းခဲ့သည္။ ယင္းမွာ ေကာ္မတီ၏ တိုင္း 
ေဒသႀကီးစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီအရင္ခံစာအေပၚ ေလ့လာေတြ႕ရွိခ်က္ 
မ်ား ျဖစ္သည္။

တုိင္းေဒသႀကီးဘ႑ာရန္ပံုေငြျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ေသာအဖဲြ႕အစည္း 
၂၃ ဖဲြ႕တြင္ အဖဲြ႕အစည္း ၁၀ ဖဲြ႕မွ ပုိလွ်ံေငြ အျပည့္အ၀ အပ္ႏွံခဲ့ၿပီး 
အဖဲြ႕အစည္း ၁၃ ဖဲြ႕မွ က်ပ္သန္း ၃၉.၆၇၄ အား ျပန္လည္အပ္ႏွံမႈ 
မရိွခဲ့ေပ။

ထို႔ျပင္ အမွန္တကယ္သံုးစြဲရန္ လိုအပ္သည့္ ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြ 

မ်ားကို ျပန္လည္အပ္ႏွံျခင္းလည္း ေတြ႕ရိွခဲ့ရၿပီး စည္းကမ္းႏွင့္မကိုက္ 
ညီေၾကာင္း တင္ျပခဲ့သည္။

ထူးျခားေသာ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားတြင္ တြက္ခ်က္မႈမွားယြင္း 
ျခင္း၊ ၀န္ထမ္းမ်ား၏လစာစရိတ္၊ ခရီးစရိတ္တြက္ခ်က္မႈမ်ား နားမလည္ 
ျခင္း၊ စာရင္းတစ္ခုႏွင့္တစ္ခု Check & Balance ျပဳလုပ္မႈ အား 
နည္းျခင္း၊ အထက္အဆင့္ဆင့္တာ၀န္ရွိသူမ်ား ႀကီးၾကပ္မႈအားနည္း 
ျခင္းမ်ားေၾကာင့္ မွားယြင္းမႈမ်ား ျဖစ္ေပၚ ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ေကာ္မတီ 
က သုံးသပ္ခဲ့သည္။ 

နိုင္ငံေတာ္သို႔ ျပန္လည္ေပးသြင္းေငြမ်ားျဖစ္၍ မမွားသင့္ေသာ 
အမွားမ်ားျဖစ္ၿပီး တာ၀န္ရွိသူမ်ားက အဆင့္ဆင့္ႀကီးၾကပ္ ဂ႐ုျပဳ 
ေဆာင္ရြက္ရန္ အႀကံျပဳခဲ့သည္။  (ကုိးကား-မဇၥၽိမ)

ရန္ပုံေငြသုံးစဲြမႈမ်ားတြင္ ပိုလွ်ံေငြမ်ား 

အခ်ိန္မီအပ္ႏွံမႈမရိွေၾကာင္း စိစစ္ေတြ႕ရိွ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၁

ၾသဂုတ္ ၃၊ ၂၀၁၈

ေက်ာင္းသား၊ ေက်ာင္းသူကုိယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ တကၠသုိလ္အုပ္ခ်ဳ ပ္ေရးအဖြ႕ဲ 
တို႔ပါဝင္သည့္ ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္ကို ၾသဂုတ္ ၂ ရက္က ပုသိမ္တကၠသိုလ္ 
ဘြဲ႕ႏွင္းသဘင္ခန္းမတြင္ ပထမအႀကိမ္ က်င္းပခဲ့သည္။

ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္ကို ပုသိမ္တကၠသိုလ္ ေက်ာင္းသားသမဂၢက 
ဦးေဆာင္ကာ ၾသဂုတ္ ၃ ရက္အထိ က်င္းပခဲ့သည္။

ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္ တြင္ ပုသိမ္တကၠသိုလ္ရွိ ဘာသာရပ္ဌာနမ်ား 
အလိုက္ ေက်ာင္းသားကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေတာင္းဆိုခ်က္၊ အဆိုျပဳခ်က္၊ 
ေမးခြန္းေမးျမန္းခ်က္မ်ားကို လႊတ္ေတာ္၏ေထာက္ခံခ်က္ရယူကာ တင္ျပရ 
မည္ျဖစ္ၿပီး တကၠသိုလ္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖြဲ႕က လႊတ္ေတာ္သို႔ လာေရာက္ေျဖၾကား 
ၾကသည္။ 

''ေက်ာင္းသားသမဂၢအေနနဲ႔လည္း ေက်ာင္းရဲ႕လိုအပ္ခ်က္၊ ေက်ာင္းသား 
ေတြရဲ႕လိုအပ္ခ်က္ကို ေက်ာင္းအုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖြဲ႕ကို ေတာင္းဆိုေပးတာေတြ 
ရွိေပမယ့္ ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္မွာက်ေတာ့ ေက်ာင္းသားသမဂၢတစ္ခု 
တည္းမဟုတ္ဘဲ တစ္ေက်ာင္းလံုးက ဌာနအလိုက္ ကိုယ္စားလွယ္ေတြက 
လိုအပ္ခ်က္ကို တင္ျပေတာင္းဆိုတာဆိုေတာ့ တစ္ေက်ာင္းလံုးက ေက်ာင္း 
သားေတြရဲ႕ဆႏၵကို ကိုယ္စားျပဳမႈရွိတယ္""ဟု ပုသိမ္တကၠသိုလ္ေက်ာင္းသား 
သမဂၢ ဒုဥကၠ႒ ကိုစူပါေမာင္ကဆိုသည္။

လႊတ္ေတာ္ပထမေန႔တြင္ ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က က်မ္းသစၥာ 
က်ိန္ဆိုၿပီး သမဂၢအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕ကို ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္ကိုုယ္ 
စားလွယ္မ်ားက မဲေပးေရြးခ်ယ္ခဲ့သည္။ ဒုတိယေန႔တြင္ အဆို၊ ေမးခြန္းမ်ား 
တင္သြင္းျခင္း၊ ျပန္လည္ေျဖၾကားျခင္း ျပဳလုပ္ၾကသည္။

ပုသိမ္တကၠသိုလ္ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္သို႔ အျခားတကၠသိုလ္ေက်ာင္း 
သားသမဂၢအဖြဲ႕ဝင္မ်ားအပါအဝင္ ေက်ာင္းသား၊ ေက်ာင္းသူ  ၈၀ ဦး ေလ့လာ 
သူအျဖစ္ တက္ေရာက္ခဲ့သည္။

တကၠသိုလ္ေက်ာင္းသား လႊတ္ေတာ္ကို သန္လ်င္သမဝါယမတကၠသိုလ္ 
တြင္ ၂၀၁၇ စက္တင္ဘာကက်င္းပၿပီး ပုသိမ္တကၠသိုလ္သည္ ေက်ာင္းသား 
လႊတ္ေတာ္က်င္းပသည့္ ဒုတိယေျမာက္တကၠသိုလ္ျဖစ္သည္။ 
(ကုိးကား - http://www.7daydaily.com) 

ၾသဂုတ္ ၄၊ ၂၀၁၈ 

ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး 
ဆ႒မအႀကိမ္ ၿပီးစီးခဲ့သည္အထိ လႊတ္ေတာ္၌ အတည္ျပဳ 
လိုက္သည့္အဆိုမ်ား၊ ေမးခြန္းမ်ားအား ေဆာင္ရြက္မႈ 
ၿပီးစီးသည္၊ မၿပီးစီးေသးသည္ကို တိတိက်က် မသိရေသး 
ေၾကာင္း ေက်ာက္တံတားၿမိဳ႕နယ္၊ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ၾကည္ျပာက ေျပာသည္။

''ဝန္ႀကီးေတြကေျဖရင္ တိတိက်က် လုပ္ေပးမယ္၊ 
မလုပ္ေပးႏိုင္ဘူး၊ အဲဒီလိုမ်ဳိးမရိွဘူး။ ဟိုလိုလို ဒီလိုလို 
ေျဖတိုင္း ေျဖတိုင္း ေနာက္ဆံုးက်ေတာ့ ကတိျဖစ္လား 
မျဖစ္လားမသိဘူး။ ဒါမ်ဳိးေတြလည္း ရိွတယ္""ဟု အစိုးရ၏ 
ကတိက၀တ္၊ အာမခံခ်က္မ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္အခြင့္အေရး 
ေကာ္မတီအဖြ႕ဲ၀င္လည္းျဖစ္သူ ေဒၚ ၾကည္ျပာကေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွေမးျမန္းမႈကို  အစိုးရ 
ဘက္က ျပန္လည္ေျဖၾကားရာတြင္ တိတိက်က် ေျဖဆို 
ျခင္းမရိွေသာေၾကာင့္ အစိုးရဘက္မွ ေဆာင္ရြက္ေပးမည္၊ 
မေပးမည္ စသည့္တို႔ကို ျပန္လည္စိစစ္ရာတြင္ အခက္အခဲ 
မ်ားရိွေနသည္ဟု ၎ကဆုိသည္။ ထို႔ျပင္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
တြင္ ကတိေပးထားေသာကိစၥရပ္မ်ားကို တုိင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရမွ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ အား 
နည္းမႈမ်ား ရိွေနသည္ဟု လည္း ဆိုသည္။

''ေမးခြန္းေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး တတ္ႏိုင္သမွ်ေတာ့ 
ေတာက္ေလွ်ာက္စစ္ေဆးခဲ့တယ္။ ေမးခြန္းေတြထဲမွာ 
ေပၚလစီနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ေျပာင္းရမယ့္ဟာမ်ဳိးဆိုရင္ ေတာ္ 
ေတာ္ေလး လုပ္ေဆာင္မႈအားမွာ လိုအပ္ခ်က္ရိွေနတယ္။ 
အဆုိေတြကေတာ့ မလုပ္ႏုိင္တာ နည္းနည္းမ်ားတယ္""ဟု 
ေက်ာက္တံတားၿမိဳ႕နယ္၊ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ၾကည္ျပာက ေျပာသည္။

ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ပထမတစ္ႏွစ္တာ 
ကာလအတြင္း တတိယအႀကိမ္ပံုမွန္အစည္းအေဝး ၿပီးဆံုး 
သည့္အခ်ိန္အထိ အဆုိေပါင္း (၁၈) ခု တင္သြင္းခဲ့ရာ (၁၁) 
ခု အတည္ျပဳႏိုင္ခ့ဲၿပီး ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း စုစုေပါင္း (၃၁၆) 
ခုႏွင့္ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္း စုစုေပါင္း (၈၈) ခု ေမးျမန္းထား 
သည္။

က်န္ရိွသည့္ စတုတၳအႀကိမ္မွ ဆ႒မအႀကိမ္အထိ 
အဆိုေပါင္းမည္မွ်တင္သြင္းခဲ့ၿပီး မည္မွ်အတည္ျပဳႏုိင္ခဲ့ 
သည္ကိုမူ မဇၥၽိမက အတည္ျပဳထားႏုိင္ျခင္းမရိွေသးေပ။
(ကိးုကား-http://mizzimaburmese.com)

ရန္ကုန္တုိင္းလႊတ္ေတာ္၌ 

ကတိေပးထားသည့္ကိစၥမ်ား 

ၿပီးစီးမႈ သိရိွရမႈ အားနည္းေန
ပုသိမ္တကၠသိုလ္တြင္ ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀းကို က်င္းပေနစဥ္။ 

(ဓာတ္ပံု-စိုးမင္းထြန္း)

ပုသိမ္တကၠသိုလ္တြင္ ေက်ာင္းသားလႊတ္ေတာ္ 

ပထမအႀကိမ္က်င္းပ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၁

ၾသဂုတ္ ၅၊ ၂၀၁၈ 

မေကြးတုိင္း ေအာင္လံၿမိ ႕ဳနယ္ မိုးေကာင္း 
ေက်းရြာ၌ ေဆာင္ရြက္မည့္ျမစ္ေရတင္စီမံ 
ကိန္းကုိ ႏုိင္ငံေတာ္ဘတ္ဂ်က္တြင္ ႏွစ္စဥ္ 
ထည့္သြင္းခဲ့ေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္က 
ပယခ္် သျဖင့ ္      မေဆာငရ္ြက္ျဖစ္ေသးေၾကာင္း 
မေကြးတိုင္းစုိက္ပ်ိဳးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ 
ဆည္ေျမာင္း၀န္ႀကီး ဦး၀င္းေမာ္ေဌးက 
ေျပာသည္။

ဩဂုတ္ ၃ ရက္ေန႔လယ္က ေအာင္လံ 
ၿမိဳ႕နယ္၊ ေဂြးကုန္းေက်းရြာ၌ တုိင္းအစုိးရ 
အဖြဲ႕စုိက္ပ်ဳိးေရး၀န္ႀကီးႏွင့္ ေဒသခံျပည္သူ 
မ်ားေတြ႕ဆုံပြဲတြင္ ၀န္ႀကီးက အထက္ပါ 
အတိုင္း ေျပာၾကားသည္။

''ဒီျမစ္ေရတင္စီမံကိန္းက အခု မီနီ 
ဘတ္ဂ်က္မွာ ခ်ထားၿပီးသားျဖစ္တယ္။ အဲဒီ 
အခ်ိန္မွာ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကေန 
ၿပီးေတာ့ ကုန္က်စရိတ္နဲ႔ အက်ဳိးအျမတ္ 
မကုိက္ဘူးဆုိၿပီးေတာ့ ပယ္ခ်တဲ့အတြက္ 
မလုပ္ျဖစ္ေတာ့တာ ျဖစ္ပါတယ္။ အခု ၁၈-
၁၉ မွာပါမလားလုိ႔ ၾကည့္ေသးတယ္။ ထပ္ပါ 
မလာေတာ့ပါဘူး"" ဟု ၎ကေျပာသည္။

ယင္းစီမံကိန္းသည္ ေဆာင္ရြက္သင့္ 
သည့္ စီမံကိန္းျဖစ္၍ တိုင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ထံ 
ထပ္မံတင္ျပထားၿပီး လာမည့္ဘ႑ာႏွစ္မ်ား 
တြင္ ထည့္သြင္းႏုိင္ရန္ ႀကိဳးစားမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ၀န္ႀကီးကဆုိ သည္။

ဧရာ၀တီျမစ္အနီးတြင္ တည္ရွိသည့္ 
မုိးဖုန္း၊ ေႁမြ႐ုိး၊ ေရႊသူေဌး၊ မုိးေကာင္းႏွင့္ 
ေဂြးကုန္းေက်းရြာမ်ားတြင္  တစ္ႏွစ္ပတ္လုံး 
စိုက္ပ်ဳ းိႏိုင္သည့္ လယ္ယာေျမေကာင္းမ်ားစြာ 
ရွိေနေသာ္လည္း ေရမရသျဖင့္ မစုိက္ပ်ဳိးႏုိင္ 

ျဖစ္ရာ ျမစ္ေရတင္စီမံကိန္းတစ္ခု အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ရန္ ေဒသခံမ်ားက ယခင္အစိုးရ 
လက္ထက္ ၂၀၁၅ က စတင္ေတာင္းဆုိ 
ခဲ့သည္။

NLD ပါတီအစုိးရ လက္ထက္တြင္လည္း 
တိုင္းအစုိးရႏွင့္ စီမံကိန္း၀န္ႀကီးထံ ထပ္မံ 
တင္ျပေတာင္းဆိုခ့ဲသျဖင့္ ဌာနဆုိင္ရာမ်ားက 
ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးကာ အက်ိဳးျပဳဧကမ်ား 
သျဖင့္ ေဆာင္ရြက္သင့္ေၾကာင္း ေထာက္ခံ 
ကာ စီမံကိန္းမ်ား ေရးဆြဲတင္ျပခဲ့သည္။

တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဥပေဒေရးရာ ေကာ္ 
မတီ၏အစီရင္ခံစာတြင္ ျမစ္ေရတင္စီမံကိန္း 
မ်ားသည္ ကုန္က်စရိတ္ႏွင့္ ရရွိသည့္အက်ိဳး 
အျမတ္ကာမိျခင္းမရွိသျဖင့္ မေဆာင္ရြက္ 
သင့္ေၾကာင္း အႀကံျပဳခ်က္ပါရွိသည့္အျပင္ 
တုိင္းအစုိးရအဖြဲ႕ကလည္း လႊတ္ေတာ္ 
ေရးရာေကာ္မတီမ်ား၏ အႀကံျပဳခ်က္ကုိ 
လုိက္နာရန္ စာထုတ္ထားသျဖင့္ ယင္းျမစ္ 
ေရတင္စီမံကိန္း ေဆာင္ရြက္မႈကို ရပ္တန္႔ 
ထားေၾကာင္း မေကြးတိုင္း ေရအရင္းအျမစ္ 
ဦးစီးဌာန တုိင္းၫႊန္ၾကားေရးမွဴး ဦးေစာလြင္ 
က ေျပာသည္။
(ကိးုကား-http://www.7daydaily.com)

ဇူလိုင္ ၃၁၊ ၂၀၁၈ 

တိုင္းအတြင္းရွိ ေက်းရြာမ်ား၌ ဥပေဒႏွင့္အညီ မီးလင္းေရး 
ေကာ္မတီ စနစ္တက်ဖြဲ႕စည္းေရးႏွင့္ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕က 11KV 
ဓာတ္အားလိုင္းမ်ားကို ဥပေဒႏွင့္အညီေဆာင္ရြက္ရန္ ၿမိဳင္ၿမိဳ႕နယ္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးသက္ႏိုင္၏အဆိုကို မေကြးတိုင္း 
ေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္က ဇူလိုင္ ၃၀ ရက္တြင္ အတည္ျပဳခဲ့သည္။

မေကြးတိုင္းေက်းရြာအခ်ဳိ႕၌ မီးလင္းေရးေကာ္မတီမ်ားသည္ 
ဥပေဒမ်ား၊ နည္းဥပေဒမ်ားႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္မႈမရွိဘဲ ၎တို႔ 
သေဘာျဖင့္သာ ေဆာင္ရြက္ေနၿပီး ရန္ပံုေငြစာရင္းမ်ား ပြင့္လင္း 
ျမင္သာမႈမရွိသျဖင့္ ေက်းရြာမီးလင္းေရးေကာ္မတီမ်ားကို ဥပေဒ၊ 
နည္းဥပေဒမ်ားျဖင့္ စနစ္တက်ဖြဲ႕စည္းေပးရန္ အဆို တင္သြင္းခဲ့ 
ေၾကာင္း ၎က ဆိုသည္။

''အရင္တုန္းကဖြဲ႕ခဲ့တဲ့ မီးလင္းေရးေကာ္မတီေတြက ပတ္သက္ရာ 
ပတ္သက္ေၾကာင္းနဲ႔ ဖြဲ႕ခဲ့တာေတြေလ။ ေနာက္ အမ်ားမပါဘူး။ 
ဒီေတာ့ တစ္ရြာတည္းမွာတင္ ႏွစ္ျခမ္း၊ သံုးျခမ္းကြဲကုန္တာ၊ စည္းလံုး 
မႈေလ်ာ့ကုန္တာ၊ ေငြစာရင္းေတြ မရွင္းတာ၊ ပိုက္ဆံေတြေကာက္ၿပီး 
ဘယ္လိုသံုးမယ္ဆိုတာ ခ်မျပတာ စတာေတြျဖစ္တယ္ဗ်ာ။ ဒါေၾကာင့္ 

အဆိုတင္ျဖစ္တာ""ဟု ဦးသက္ႏုိင္က ေျပာသည္။
ထို႔အျပင္ ျပ႒ာန္းထားေသာ ဥပေဒမ်ားအရ လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အား 

လိုင္းႀကိဳးမ်ားသ႔ို လွ်ပ္စစ္စတင္စီးဝင္သည္ႏွင့္ ျမန္မာ့လွ်ပ္စစ္ 
ဓာတ္အားေပးလုပ္ငန္း၏ စီမံခန္႔ခြဲမႈေအာက္ ေရာက္ရွိသည္ဟု 
ျပ႒ာန္းထားေသာ္လည္း ေျမျပင္၌ ကိုယ္ထူကိုယ္ထ ေဆာင္ရြက္ 
ထားသည့္လိုင္းမ်ားတြင္ အျခားလိုင္းမ်ားဆြဲခြင့္မျပဳျခင္း၊ လူပုဂၢိဳလ္ 
အခ်ဳိ႕က ကိုယ္ပိုင္သဖြယ္ ေဆာင္ရြက္မႈမ်ားရွိျခင္းေၾကာင့္ ယင္း 
အဆိုကို တင္သြင္းေၾကာင္း ၎ကဆိုသည္။

11 KV ဓာတ္အားလိုင္းႀကိဳးမ်ားသည္ တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
အဖြဲ႕၏ စီမံခန္႔ခြဲမႈေအာက္တြင္ရွိေသာေၾကာင့္ ယင္းျပႆနာမ်ား 
အျမန္ဆံုး ေျဖရွင္းေဆာင္ရြက္ေပးႏုိင္မည္ဟု ယံုၾကည္ေၾကာင္း 
ဦးသက္ႏုိင္က ေျပာသည္။

မေကြးတုိင္းအစုိးရအဖြ႕ဲ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဝန္ႀကီးက ယင္းအဆုိ 
ကို အတည္ျပဳသင့္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္တြင္ ေထာက္ခံေဆြးေႏြးၿပီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အမ်ားစုက ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

ယင္းအဆို အတည္ျပဳခ်က္ကို တုိင္းအစိုးရအဖြဲ႕ထံသို႔ ေပးပို႔မည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ကေျပာသည္။
(ကိးုကား- http://www.7daydaily.com/story/132620)

လႊတ္ေတာ္က ပယ္ခ်သျဖင့္ ေက်းရြာျမစ္ေရတင္စီမံကိန္း မေဆာင္ရြက္ျဖစ္ေသးဟုဆုိ

ေက်းလက္မီးလင္းေရး ေကာ္မတီမ်ားကို ဥပေဒႏွင့္အညီ ဖြဲ ႕စည္းေရးအဆို မေကြးတိုင္းလႊတ္ေတာ္ အတည္ျပဳ

မေကြးတိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ စိုက္ပ်ိဳးေရးဝန္ႀကီး 
ဦးဝင္းေမာ္ေဌး ေအာင္လံေဒသခံမ်ားႏွင့္ ေတြ႕ဆံု 
စဥ္။ (ဓာတ္ပံု-လင္းသက္ႏိုင္)


